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Redaktioneel, 

< Met.enige vertraging rolt nummer twee van de derde jaargang van de pers. 
Wij verontschuldigen ons bij de abonnees voor dit Jaattijdig verschijnen. -Doch via 
dag-:en weekbladen -zult u zeker reeds ‘begrepen hebben dat Bral niet stilgezeten 
heeft tijdens de voorbije maanden. ‘Uitschieter van deze aktiviteiten is de aktie 
rond de ‘aanleg van het Koning Boudewijnpark te Jette en Ganshoren (zie blz 2-5). 
Voor de duidelijkheid dient ‘even gesteid te worden-dat Bral noch de sociaal-kultu- 
rele raden zich verzetten-tegen”de aanleg van een park. : Integendeel, de vraag is 
enkel, "welk" park.. Trouwens het pubhek maken van privé groen-gebieden moet nog 
verder doorgevoerd worden. 
Het is evenwel onzinnig en onverantwoord dat onder het mom van de zogenaamde kreatie 
van een:mieuwe groene zone, de bestaande ekologisch zeer waardevolle gebieden ver- 
woest worden.: De aangerichte ‘schade in:het Heilig Hart park te Jette is onherstelbaar. 
Dergelijke handelswijze is-in konfrontale tegenstrijd met een beleidsoptie.als 
"stopzetten van de ontvolking van Brussel". 
Als we .dan.nog lezen dat een (nu ex-) staatssekretaris -spreekwoordelijk de "inspraak" 
die de:bevolking in-haar-eigenstad wil verwerven, zondermeer de doodsteek geeft 
(b1z.15)., is het voor. iedereen begrijpelijk dat de Brusselaar zijn stad verlaat om- 
dat zijn inbreng toch niet gewaardeerd wordt. 
Zij.die in de aktie Boudewijnpark een kommunautaire geladenheid menen te-moeten ont- 
dekken vergissen zich. ~Verdachtmakingen ten aanzien van franstalige. groepen zijn 
buiten .onze wil ‘om gebeurd. 
De gevraagde rechtzettingen zullen volgen. Ondertussen is reeds een samenwerking ge- 
groeid tussen Bral en pas opgerichte (franstalig) wijkkommitee in Jette. 
Leefmilieu heeft immers geen kommunautaire bijklanken. 

Wat BRALLERLEI zelf ‘betreft, kunt u vaststellen dat aan de lay-out en ‘inhoud gedokterd 
wordt. .Om ‘dit nog verder-te verbeteren ontbreken de financiéle middelen. 

Indien u-de leefmilieu-akties in Brussel wilt helpen, dan kan dit door het nemen 
van een abonnement op dit tijdschrift (zie blz 10). 
Giften zijn eveneens welkom. 

Jules Spooren 

BRALLERLEI, ‘dat houdt in : 
Koning Boudeuwijnpark, rwaA‚t van gehoond (p 2-5); Eekotogisch Europa (p 6- 8), 
Goocheltruuk te Brusset: (p §-9); Boekenwum {p 9- Ĳ)‚ Atoomenergie (pl2]); 
Mededetingen (p 12-14). Up‘buefi aap Simonet p 15); 
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Bijtage: niet alleen voor studenten. Jaangang 3, m 2, februari-maant 1979, 



Koning Boudewijnpàrk : nooit van 

Dat ‘het bewuste park de Laatste ‘tijd 
nogal wat Lettens heeft doen opwaaien, 
zal menig Lezen van Brallenkei niet. ont- 
gaan zifn. 
Het ‘fedit, dat de media dikwijfs een ge- 
nuanceend standpunt innemen, ‘bevorident 
geenszins de duidelijkheid omtrend het 
probleen. 
Daarom achten we het nodig Bral's 
stellingname L.v.m. het Koning Boudemijn- 
park te duiden aan de hand van een ge- 
deette van de perskonferentie gehouden op 
vatjdag 9 maant LE. 

Groenpark of Poenpark? 

In 1980 vieren we de 150ste verjaardag 
van de onafhankelijkheid van België. 
Deze gelegenheid zal in ons land op ver- 
schillende plaatsen op prestigieuze wijze 
worden gevierd. 
De aankoopprijs van dit park schommelt 
rond de 500 miljoen en de inrichting er- 
van zou hetzelfde bedrag benaderen. 
Wanneer.men zich rekenschap geeft van het 
feit dat de regering door allerlei maat- 
regelen de put-in de staatskas probeert 
te dichten, stemt het tot nadenken dat 
dezelfde regering 1 miljard vrijgeeft 
voor de "kreatie van een nieuwe long" 
terwijl deze long er. reeds is. 

Het-opzet ‘om in ‘1980 in het Koning Boude- 
wijnpark (KBP) floraliën-te organiseren 
bepaalt, naar de mening van Bral, dan ook 
volledig de :ideeën die de heren plannen- 
makers over de aanleg ervan op nahouden. 
Het voorzien van de nodige parkings, de 
brede rechte wegen, het optrekken van ge- 
bouwen wijzen in die richting. 

Uit de eerste kennismaking van het opper- 
vlakkige plan, bleek dat de gebouwen 
zouden komen in: 

- het Poelbos (waar zich het kasteel 
Tischer bevond) 

--het H. Hartpark (waar zich tot voor 
enkele weken een oude boomgaard bevond) 

- aan de Wemmelse steenweg. 

Wij vragen ons af of het optrekken van 
deze gebouwen verantwoord is vanuit de 
wens van enkele belanghebbenden om er één- 
malig, namelijk in 1980, een grootse 
bleemententoonstelling te houden. 
Waarom moeten er in 1980, op 60 km van 
Gent, floralién gehouden worden? 

Op de Heyzel bevinden zich genoeg ‘pavi!- 
joenen en aangepaste infrastrutuur,. om er, 
indien bepaalde mensen dit wensen, floralién 
te laten doorgaan, zodat men er geen niéuwe 
hoeft te voorzien in het betrokken gebied. 
Bij een dergelijke opzet worden weer eens 
tientallen.miljoenen uit de staatskas-ge- 
wipt zonder dat het “welzijn" van het land 

ermee gebaat is. B ) 

En wat.zal er na 1980 met deze. gebouwen:ge- 
beuren ? 
Sportvoorzieningen s het. antwoord:? 
Wij zijn er ons terdege van bewust dat-er 
in de omgeving van Jette een-grote. nood is 
aan sportvoorzieningen. - Wij houden nochthans 
ons hart vast bij de gedachte dat-men-na de 
floraliën de gebouwen in die zin zal:omvormen. 
Wie zal dit financiërenen beheren:? 
De gemeente Jette ? : De Staat ? B 
Zijn er geen landschappelijk minder. waarde- 
volle-gebieden zoals bv. de Laarbeekwijk om 
er:sportinfrastruktuur in te.planten ? 

Naast de financiéle bezwaren en de vraag naar 
de behoefte, de nood aan.floralién te Jette, 
moeten we de aandacht vestigen op de ernorme 
gevolgen voor het natuurgebied die een massale 
toeloop van volk, op korte termijn zal mee- 
brengen. 
“Een dagje uit naar de Jetse Floraliën": Een 
bezoek aan de bloemententoonstelling en daar- 
na pick-nick op een mooi plekje in de omlig- 
gende bossen. Afval en vertrappeld groen 
blijven achter... 

Natuurbescherming of groenvoorziening ? 

Met grote verwondering lazen we de jongste 
maanden in bepaalde kranten als "1/5 van 
Jette wordt groenzone" en "zal ‘het:noord- 
westen van de Brusselse agglomeratie een 
nieuwe Jong hebben °". 
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Dergelijke woorden scheppen bij -oningewijden 
de illusie’dat men . te Jette een niet-groene 
zone:zal -omvormen -in een enorm groengebied. 
Niets is minder ‘waar. 
Elke wandelaar.uit de streek kent de charme 
van ‘dit landelijk gedeelte van Jette met de 
bronbossen, de weiden, akkers, beekjes, bomen- |E 
rijen -en hagen, de boomgaarden en moestuintjes. 
Een gevarieerd, lichtgolvend landschap, laatste 
restantjes van een niet-geürbaniseerd Jette. 
De enorme waarde van het Laarbeek-, Poel-, 
en Dielegembos hebben.er zelfs toe geleid dat 
ze als landschap werden beschermd. (D 

Door:-professor :Duvigneaud, S. Denaeyer-De 
Smet en M. Tanghe van het “Centre d'Etude de 
1'Environnement urbain de 1'ULB", werd in op- 
dracht:van.de agglomeratieraad, een ecolo- 
gische studie gemaakt over het grondgebruik 
en' de-begroeningsgraad van de Brusselse 

…agglomeratie. 
_ voor de ‘geciteerde ‘bossen met het H. Hart- 

Deze deskundigen stelden 

domein.te behouden als reservaten:van de 
oorspronkelijke fauna en flora voor op- 
\{oedkundige doeleinden en milieumonitor- 
ing. 
Wat.is de zin van dergelijke uitgebreide 
studies als zij niet als uitgangspunt ge- 
nomen worden bij de aanleg van een open- 
baar park in de Brusselse agglomeratie ? 
Is. de:behoefte aan natuurlijke, niet-ge- 

_ urbaniseerde omgeving niet zeer groot en 
moeten dergelijke enige gebieden niet als 
een.schat bewaard worden voor ons en ons 
nageslacht ? 

De wijze waarop de dienst van het Groen- 
plan:reeds 20 jaar in de Brusselse agglo- 
meratie zijn zin doet met de “"aanleg" van 
„aroengebieden, zonder enige inspraak te 
… ulden, klagen wij ten zeerste aan. 

Hier wordt voor de zoveelste keer.in ons 
Jand-de:ploitiek van:het voldongen feit 
gevoerd, 
Hierbij. denken wij.aan-het H, Hartdomein, 
faze.1 bij de.realisatie van het KBP, 

Door een biologisch-zeer waardevolle 
strook. (zie plannetje) met een nagenoeg 
natuurlijke vegetatie van wilg, els, haze- 
laar, ‘esdoorn en zo meer, “gelegen in het 
zuidelijk deel van dit domein, wordt door 
het-Groenplan over een breedte van 14 m 
met een bulldozer alles verwoest om-er 
een "wandelpad" en een "fietspad" aan te 

“leggen. Er werd overgegaan tot deze werk- 
en zonder dat door de dienst Stedebouw een 
vergunning was -afgeleverd, 

Ji lejeue 

Deze bulldozerstrategie (Zie foto) waarbij 
de bestaande vegetatie wordt verwoest en 
vervangen door een steriel grasveld met 
exotische bomen langs brede, rechte lanen, 
is stilaan achterhaald. 
De willekeur waarmee door het Groenplan 
bepaalde ingrepen in het landschap worden 
doorgevoerd, zonder voldoende rekening ‘te 
houden met de ekologische gevolgen ervan, 
doet de vraag oprijzen of er binnen deze 
dienst dan geen advies gegeven wordt door 
deskundigen inzake ekologie. 

Uit de wijze waarop in de Brusselse agglo- 
meratie voor de zoveelste maal wordt omge- 
sprongen met het al zo schaarse groen, 
blijkt opnieuw het ontbreken van een echt 
Groenbelied in ons land. 

De versnippering van de bevoegdheden:in- 
zake groenbeleid (het bij:wet-voorziene 
instituut voor natuurbehoud werd nog:steeds 
niet opgericht !) maken het in ons ‘land'nog 
steeds mogelijk dat de kortzichtige commer- 
ciéle belangen van een kleine ‘groep de 
bovenhand halen op de bescherming van-een 
gaaf milieu. 
Hierbij is men er zich nog steeds te weinig 
van bewust dat een oeco-systeem hiet kunst- 
matig kan gerekons trueerd worden, eens een 
natuurgebied verwoest, is het voor altijd 
verloren, verdwenen... 

(1) Zie Brallerled 11/78 p 13-14. 

(2) 
Tevens ‘werd een brief en het vottedige pers- 
dossien aan de Koning gestuund, met de wiaag 
hoe het mogelijk is dat Zijne Majesteit zijn 
naam aan het park verbindt wanneen de geplan- 
de nealisatie ervan in sinifd is met de doel- 
stellingen van de Koning Boudemijn Stichting. 
ALy antwoord. ontvingen we op. volgende .b£z 
atgedrukte brief. 

Tot tweemaal tot heeft Bral klacht neer- 
gelegd bij de bevoegde -instanties, ‘even- 
wel zonder enig resultaat. ’ De werken 
gingen gewoon door en Bral kreeg tot op 
heden. geen ‘antwoord op zijn schrijven. 
Er werd ‘dan ook klacht neergelegd bij de 
Prokureur des Konings (2). 



Op.maandag 12 maart 79 werd tijdens ven 
Ánto-avond omtrent het KBP {te Jette) be- 

slisteen kontgeding-procedune te beginnen 
om de wenken te Laten stilleggen. 
Op zondag 25 maart werd een ingormatieve 
wandeling georganiseend in de "toekomstige! 
110 Ha groen van het KBP, De talrifke op- 
komst (+ 250} gaf blijk van de bezorgdheid 
van de plaatselifke bevotking over hun Leef- 
omgeving en stimubeent. tevens de Bral samen 
met-de SKR van Jette en Ganshoren ùm de 
aktie verder Ze zetten. 

Op.maadag 26 maart werd de witspraak voor- 
zien. 
Dedfwezigheid van onze advokaat die zich 
Liet vervangen doon een kollega, had voor 
gevolg dat de zaak werd verdaagd dot dins- 
dag::3 aprnil. 
Ondentussen blijken de nodige vergunningen 
door de dienst Stedebouw n versneld tempo 
e zijn klaarngestoomd. .. 
De Staat zal hier dus bijkbaar ween eens 
gelijk halen, niettegenstaande in het 
H. Hantdomein needs vanag 13 {ebruari. 
zonder vergunning werd gewenkt. 

Tot daa het. poenpankverstag. 

& 
Bubinet vru de Rening 

20 maart 1979 

Mijnheer de Algemene Sekretaris, 

Ik heb de eer door de Koning belast te zijn ontvangst 
te melden van de brief en bijlagen die U hem onder referenties 
JSFV7941, op 15 maart 1979 toestuurde, in verband met het Koning 
Boudewijnpark te Jette. 

Ik kreeg opdracht U te laten weten dat uw mededeling 
de aandacht van Zijne Majesteit heeft weerhouden, 

Gelieve, Mijnheer de Algemene Sekretaris, de betl ‚ng 
van mijn hoogachting te.aanvaarden. 

De Kabinetschef van de Koning, 

J. M. PIRET: 

WEMMEL 

Mem ‘Jugrenzing gepland Bouvdevijnpark 
m voorstel Bral, bij te voegen gebieden 



KBP in de pers 

Een nieuw park in het 
noordwesten van Brussel 

Ten behoeve van.dé Brusselse 
bevolking zal een nieuwe uitge- 
‘sirekte groene zone in het noordwe- 
sten van de stad aangelegd worden. 

Het “betreft het: Boudewijnpark 

BRAL eist overleg 
over bestemming van 

110 ha groengebied 
. kábinet de afgevaardigden van hey 

Boudewijnpark-comité  ontvangen. 
Men. heeft er onderzocht hoe de 
beschikbare ‘gelden het best ge-| 
bruikt kunnen worden, zonder daif 

zijn 
Dit nieuwe - groengebied - zal 

bestaan:uit-het ‘huidige Laerbeek- 
bos, hel Poe|bos en het Dielegem- 
bos, “ vitgebreid ‘met ‘nog enkele 

:overgebleven wei- en akkerlanden, 
Het “park -zai uitgerust worden 

met. paviljoenen, wandelwegen en 
fietspaden. Er zullen tevens inter- 
nationale : floraliën “georganiscerd 
‘worden, i 

De h; Simonet heeft o9 -zijn 

2al-in tolaal een 120-tal ha. groor Besloten merd een nieuwe son 
van 261 miljoen 1e besteden on 
nieuwe aankopen in het kader var| 
de aanleg van het Boudewijnpac’ 
mogelijk te maken, 

(Het Laatste Nieuws - 
21.02.79) 

het starten met de wer- 

Groenpark 

’poenpark’ te Jette 
Naar aanleiding van (Nieuwsblad 10/03/7¢) 

ken voor het Boudewijn- 

park ‘te Jetie, ‘houdt de 

sociaal:kulturele - ruad 
eraan ‘in-samenwerking 

met.de Bond voor Beler 
Leefmilicy 1e  Brusse 
een info:avond over:cit 

=.nark 1e organizerei op 
„Daandag 12 maart, 1e 
20.u, in de-grote zaal van 
de . biblioteek - van .het 
Kardinaal Mercierplein. 

inet ‘de ‘kulturele raden 
jvan Jette en Ganshoren 
vast hoe er in de Brusselse 
agglomeratie wordt omge- 
sprongen met 110 hekta- 
ren groengebied. Het toe- 
Ikomstige Koning 
Boudewijnpark dat :men 
wil openen in 1980 ter gele- 
genheid van de :150e ver- 
{(s,ardag van de onafhan- 
elijkheid van België, zal 

bestaan uit het Jeugdpark, 
het domein van -het H. 
Hartinstituut, het Diele- 
ghembos, het Poelbos, het 
Laarbeekbos, en de lande- 
lijke strook die deze gebie- 
den . ‘onderling . verbindt. 
Dit geheel is een enig, socl- 
aal, biologisch en. land- 
schappelijk ‘zeer:waarde- 
vol gebied gelegen in het 

(HetVolk 18/03/79) 
JETTE, — De sociaal-culturele} 
raad van Jette is bezig met del 
voorbereiding van een . kortge- 
ding ‘tegen de Dienst voor ‘het| 
Groenplan (Openbare Werken) 
om de werken aan het Boude- 
wijnpark - te -Jaten ‘stilleggen. 
Drie klachten, waarvan één bijj 
de proeureur des konings, heb-| 
ben immers niets opgeleverd, 

'Tot die ‘stap is besloten op eenf 
info-avond, in de gemeentelijke] 
bibliotheek aan het kardinaal| 
Mercierplein, belegd door de 
Brusselse Raad voor het Leef-| 
wilieu en de sociaal-culturelel 
raden van Jette en Ganshoren, 

Eenparig keurden de meer dan 
honderd ‘ belangstellenden ‘een 
motie, goed, ‘ waarin -ze in del 
eerste ‘plaats een volledige. en 
juiste informatie eisen over de 

| Ëlunnen met betrekking tot het| 
oûdewijnpark (110 ha) 

(Nieuwsblad 13/03/79) 

Een van de slachtoffers in de 
amilie. De Guchteneere, een 
vejaarde smid .en Zijn vrouw 

aan de Wemmelse Steenweg nr. 
108, eigenaar van een archeoio- 
gische, Industriële. interessante 

snidse. Toen de ambtenaar van 
het ministerie van “Financiën 
hen voor de zoveelste keer een 
vezoek bracht, gingen zij, uitein- 
delijk door de knieën. 

De - milleukomitees staan 
eensgezind achter de vrijwa- 
ring van deze smidse voor het 
nageslacht. :Een aanvraag tot 
klessering wordt eerstdaags in- 
gediend, De oude smid is bereid 
de bezoekers rond te leiden en 
wil een jongere man -tol het 
beroep van smid opleiden. 

Tussen de Wemmelse Steen- 
weg .en de . Wereldtentoonstel- 
"lingslaan hebben een honderd- 
tal families een volkstuintje. 
Volgens sommigen onder. hen 
mogen zij nog senmaal zaaien 
en oogsten. Dit betekent dat 
deze Luintjes nu september ver- 
leden tijd zullen ‘worden. Een 
beetje .verderop ligt de hoeve 
van Sus en Lie. Voor deze hoeve 
is.near verluidt reeds een be-| 
stemming gevonden: een huis| 
voor Franse kultuur., 

noordwesten van de Brus- 
selse agglomeratie. Het 
gaat hier dus niet, zoals 
reeds eerder meegedeeld, 
om de «kreatie. van een 
nieuwe longs, maar veel- 
eer om de bedreiging van 
een bestaande. 

De dienst Groenplan van 
het ministerie van Openbare 
Werken is belast met de aan- 
leg van dit park, hierbij ge- 
steund door een bij KB opge- 
richt koördinatiekomitee 
waarin de ministers Defosset, 
Simonet, Humblet, Geens en 
Mathot vertegenwoordigd 
zijn. Een verlegenwoordiger 
van de beide kultuurministe- 
ries en van het ministerie van 
Volksgezondheld en Leefmi- 
Jleu zijn er niet In opgenomen. 

Het Groenplan moet in- 
staan voor het opmaken van 

leg voor dit park. Het 
neens verantwoordel â - 

dai in 1980 op het grondgebied van de andere Brusselse g igi gemecentenij Met verontwaardiging -voor het beheer ervan, Zon: 
dogemeenten Jeue.en Ganshoren ‘daar enig :nadeel . van  zoudenf[stelt der. dat ér een degelijk glo- 
zal opengesteid worden. Dit park _ gndervinden. 111 samen ‘baal plan werd uitgewerkt 

met enige wettelijke bindings- 
kracht, aldus BRAL, werd met 
de werken gestart in het H. 
Haridomein Hier werden 
reeds, massaal bomen geveld 
zonder ‘dat hiervoor ‘door de 
dienst stedebouw een vergun- 
ning werd afgeleverd. Hierbij 
werd in het biologisch meest 
waardevolle gedeelte van het 
H. Hartpark over een strook 
van 14 meter met een bulldo- 
zer alles verwoest. 

De bevolking wordt te Jette 
de zoveelste maal voor een 
politiek «voldongen feit-. ge- 
plaatst, Zo werden reeds kon- 
traktuele afspraken gemaakt 
met enkele Europese landen 
betreffende -hun . deelname 
aan de floralién die men in 
het park bij de openstelling, 
ervan wil organizeren. BRAL: 
«Voor ‘Brusseise floraliën 
kunnen de bestaande Heizel- 
paviljoenen worden gebruikt, 
Waarom moet dat per se te 
Jotte? Moel het laatste stukje 
niet-geürbanizeerd Jette ten 
prool vallen "aan ‘dergelijke 
dure prestige-projekten? Het 
hele projekt zal ongeveer 1 
miljard frank kosten. En voor 
de aanleg van dit park wer- 
den ‘eveneens een _ aantal 
mensen uit hun huizen ge- 
zel= 

Over dit alles eist de Brus- 
selse raad voor het leefmilieu 
een ‘ openbaar ' onderzoek. 
Mag dit alles gebeuren zon- 
der :een -gedetailleerd ‘plan 
van aanleg? BRAL en de 
reeds geciteerde sociaal-kul- 
turele raden maken een ‘stu- 
die over het gehele pebied. 
Hetresultaat zal binnenkort| Ly 
A betrokken ministers wor-| 
(%\mgedeeli un 

d 



EEKologisch 

EUROPA ! 

Op het BEE-coLloquium dat doonging op 20 
en:21. februani Laadstteden wend het mani- 
gest "Eén Europa, €én Leefmilien" (1) voor- 
gesteld en besproken., DLt alles in het 
Aiant kaden ‘van. de TBM-gebouwen te midden 
van een prachtig . bos (Ter Hutpen}. * Zo- 
danig dat needs van bij -aanvang de :gekoof= 
waandigheid van het BEE-opzet n vraag ge- 
ateld kon worden. 

Het 43 de bedoeling dat dit mani{est naar 
afhe kandidaten van het Europese Pantement 
gestuund wordt en dat zif -aan de. hand van 
deze nichtlijnen hun politieke houding 
zouden kunnen bepalen, vbbn de verziekingen: 
van 10 juni e k. 

Gezien ‘de Lengte van het manifest, hebben 
Wij ons beperkt in het geven van ‘een 
synthese, aangevuld met de nodige bedenk- 
Angen, - gespheid over dwee nummers van 
Brallenlei. 

EEN EUROPA, - EEN LEEFMILIEU. 

Dit manifest werd opgesteld opdat de een- 
making van Europa niet zou geschieden. ten 
koste van onze levenskwaliteit en terzelf- 
der tijd op de aandacht van de kandidaat- 
verkozenen te rekken op de problemen van 
ons /leefmilieu. 

Als centraal punt van ons ontwerp. van Euro- 
pese ontwikkeling stellen we-een:herdefin- 
iéring van de ekonomische groei'voorop, 
Europa hoort een nieuw type . van ekonomische 
aktiviteit te ontwerpen, een schema van 
"geèvolueerde groei en rijping" dat een 
kwalitatieve verbetering van de levensom- 
standigheden. van zijn bevolking en die van 
de ‘wereld zal bewerkstelligen ‘en dit zonder 
onherstelbare schade aan onze planeet toe 
te brengen. 

Dit ontwerp.zal gebaseerd zijn op voì'gendes 
principes: 

- het Teefmilieu behoort alle Europeanen 
toe.en het Europees Parlement zal elke vorm 
van destruktieve ontginning tegengaan; 

- het E.P. houdt tekening met de impact die 
zijn politiek heeft op.gans de wereld; 

- de wezenlijke deelname van elke furopese 
burger-bij de voorbereiding van zijn:poli= 
tieke keuze 

~ de onrechtvaardige verdeling ‘van rij kdonmen 
en gemeenschapsgoederen staan een goedkeur- 
ing van milieuvriendelijke, politieke maat- 
regelen ‘in de weg; 

- het is de taak van het E.P. om elke moge- 
lijke oorlog of politiek oorlogsmotief ‘tegen 
te gaan. 

1. NAAR EEN EVENWICHTIGE ‘EN ZUINIGE EKONOËVIIÊ 

& 

Europa schijnt momenteel in -een-periode:van 

schaarswordende hulpbronnen te -belanden. 
Daarom iS het van groot belang om op -lange 
termijn aan een evenwichtige en zuinige maat- 
schappij te :bouwen; waar alle materialen 
maximaal gebruikt.en herbruikt worden met 
een minimum verbruik ‘van grondstoffen. 

De Gemeenschap hoort : 

- maatregelen te treffen om kringlooppro- 
dukten beterkoop ‘te maken; 

- belastingen te-heffen op ’het ‘delven-en 
invoeren van sommige grondstoffen; 

- de verplichting en instandhouding van kleine 
en middelgrote bedrijven te bevorderen, 
tevens een efficiënte kontrole uit te oefen- 
en op multinationale ondernemeingen. 

Wanneer Europa de voorggstelde maatregelen 
zal.toepassen en de ekologische welvaart een 
ekonomische waarde zal gekregen hebben, 
zullen er nieuwe :arbeidsplaatsen ontstaan om 
deze ‘welvaart te verduurzamen en uit te 
breiden. 
Een dergelijke ekonomie, die tevens minder be- 
lang hecht aan de kwantiteit van de geprodu- 
ceerde goederen, verhoogt de ‘Jevensstandaard 
door arbeidsverrijking. 
Door -invoering van een-werktijdsverkorting 
kan men komen tot een billijkere :arbeidsver- 
deling, een vermindering in.de.inkomstenver- 
schillen, een verlaging van de werkloosheid 
en een heropbloei van de handenarbeid. 

2. LANDBOUW 

Het.blijkt nodig een milieubewustere land~ 
bouw ‘te ‘ontwikkelén, die minder energie-koste- 
lijk ‘evolueert en begaan is met de kwaliteit 
vande.:landbouwprodukten en.de gezondheid van 
de mens. 
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Nu.de: Gemeenschap zichzelf Kan:bedruipen 
qua voedingswaren is‘een betere geografi- 
sche ‘herverdeling van de goederen ’nodig om 
een hammonische ontwikkeling ‘van de. lande- 
lijke gebieden te bewerksteligen. 
Dit in.tegenstelling tot de traditionele 
Jandbouwpotitiek die leidt tot uiterste 
specialisatie, tot overmatig gebruik van 
zwaar materiaal en chemische produkten, 
tot ondermijning van de gezondheid van de 
grond en-de mens.en.tot een.uiterst koste- 

1ijk verdelingssysteem. 
Men:zou:moeten komen. tot een harmonische 
ontwikkeling van de landbouw in minder be- 
voordeelde zones, 
Tevens zal men zich bewust zijn van de tra- 
ditionele funktie van de landbouw, die zich 
niet alleen beperkt tot het terrein van de 
voedselvoorziening, doch aktief meewerkt 
aan ‘een -landschapsheheer. 
In sommige gevallen kunnen de toepassmgen 

an - de "b1o]og1sche“ Tandbouwtechnieken 1n 
‘overweging genomen worden. 

3. “ENERGIE 

a) Algemeen : 

Momenteel bestaat de Europese politiek 
erin de soepelheid van zijn energiebe- 
voorrading ‘te verzekeren. 
Ze:poogt te evolueren naar een beter 
gebruik van de onvernieuwbare en ver- 
nieuwbare energiebronnen. 
In de eerste plaats moet men het onder- 
zoek ‘op het gebied van de onvernieuwbare 
bronnen ‘uitbreiden, 
In.plaats van voorrang te verlenen aan 
elektriciteit zal men het zwaartepunt 
verleggen naar de warmtevoorziening, 

‚ dit door gebruik van warmterekuperatie- 
systemen en warmtepompen. 
Het gebruik van‘elektriciteit als 
warmtebron is een verspilling. 

Men moet het -idee verwerpen dat de 
ekonomische groei onverbrekelijk ver- 
bonden is met energieverbruik. 
Het Europese energiebeleid moet deel 
uitmaken van een ekologische impact- 
studie, die niet alleen rekening houdt 
met ekonomische belangen, maar tevens 
de ‘effekten op het milieu, de tewerk- 
stelling en het ekonomische evenwicht 
belichten. 

b) ‘Atoomenergie : 

Om tot een anti-atoom toekomst te komen, 

Totdaar het eenste gedeelte van het mani- 
fest. 
Bij nader besiuderen kan:men zich niet ont- 
doen van de Lauwe indruk die het geheel na- 
Laat. 
De kean van de milieuproblemen wordt niet 
uitdrukkelijk gesteld en bevendien doo om 
kteding met details of mogelifke inmeëte 
voorstellen, nog meen verdoezeld. 

Het mooiste voorbeeld hiervan s het hoofd- 
sduk "Landbouw”, Men wil bewust vanuit de 
bestaande Lanbouwtoestand vertrekken. en stelt 
oplossingen voon die niet haalbaar zijn, 
gezien de ekonomische druk die de Landbouwer 
te verwerken kaijgt en zo verpticht wordt 
de guond nog verder uit 1e Zenen. 
Hoe kan je dan nog van "kwaliteit van Land- 
bouwprodukten” en van ”gezondheid van de 
mens" spneken ? 
Wat de biofogische Randbouwtechnieken te 
bieden hebben wordt met een zuinig zinnetje 
aggehandeld, waarom niet in die nichting ‘de 
oplossing zoeken ? Maar ja, wat moeten we 
met al die kunstmesistoffen, insekticiden, 
herbiciden, pesticiden, antibiotica, kracht- 
voedens...? 
Zo blijkt de gedachte "...een betere geo- 
grafische herverdeling van goederen; .. tot 
een uiterst kostelijk verdelingssysteem." 
utopisch als men Leest : 
"Er liggen momenteel een 700.00C ton melk- 

poeder -en-400.000 ten boter in koelhuizen. 

Dit seizoen 1978/1878 besteed de Gemeen- 
schap ongeveer 1,02 miljard BF aan een 

campagne om het verbruik van melk en andere 

zuivelprodukten te stimuleren.” :(2) 

En dan maar zuinigheid prediken i,v.m. 
energie en ekonomie ! 

EEK 

EUROPA ! 
zal.de Konstruktie van elke nieuwe nukleaire 
centrale uitgesteld worden, totdat men de 
juiste draagwijdte der risico's kent. 



De stellingname Z.0. atoemehergie Lijkt 
volledig aan te sluiten bij : 
"Zoheeft Comnissie pas.een.nieuwe subsi- 

die toegekend, ten bedrage van 200 miljoen 

BF voor-de cpsporing van uranium op eigen 

bodem, “ Het huidige is het vierde-in een 

serie steunprogramma’s waarbij de Gemeenschap 

sinds 1976 bijna 440 miljoen BF heeft toege- 

kend” - (3) 
en 

“Onlangs heeft de Commissie voorgesteld 

een communeutair vestigingsbeleid voor de 

voor de 180 kerncentrales en de 200 klassieke 

centrales die voor het jaar 2000 moeten 

worden gebouwd, in.te voeren.” (4) 

"Sedert enkele jaren voert de Gemeen- 
schap.een uitvoerig onderzoek uit 

naar.de. bescherming tegen straling. 

Er zijn normen voor de gezondheids- 

bescherming vastgesteld; er wordt 

toezicht uitgeoefend op radio-aktief 

afval”.(4) 

"De.CLommissie zal voorts oncerzoeken 

hoe ‘gevolg kan ‘worden gegeven aan de 

resolutie van het Europese Parlement 

(PB C 28 van 9.2.1978} betreffende 
"de 'vereisten voor een communautair 
beleid’inzake de vestiging van kern- 
centrales dat rekening houdt met:de 

gevolgen voor de bevolking” (5). 

Waarn maken:wij ons eigenkijk zongen 
over -? 
Men kent blijkbaan de draagwijdite 
van de adsdcc's, maar de viaag of 
die kerncentrales het energiepho- 
bZeem oplossen of nodig zijn 
schijnt men neagens fe willen 
4tetten. 

EV. 

(1) Bureau Européen de 1'Environner 
ment, Vautierstraat 31, 1040 Brussel. 

(2) Euroform 3/79, pl0 "Voor elk 
meer melk", Archimendesstraat 73 
1049 Brussel. 

(3) Euroform 4/79, pl4 "Misschien 
zit er uranium in uw achtertuin® 

(4)Het milieubeleid van de Euro- 
pese Gemeenschappen, Europese docu- 
mentatie 1977/6, pl7-20; Wetstraat 
200, 1049 Brussel. 

(5) Bulletin van de Europese Gemeen- 
schappen - Supplement 6/76 
Milieuprogramma 1977-1981, p25. 
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GOOCHELTRUUK 
te Brussel 1 
VAN "KAZERNES N ‚ SOCIALE :WONINGEN" 

Stilaan weten de meeste Brusselaars wel 
dat er in hun agglomeratie ongeveer 20 Ha 
kazernegronden zijn vrijgekomen, ‘nadat 
de militairen Brussel hebben verlaten om 
zich buiten de agglomeratie te vestigen. 
Het betreft hier volgende. kazernes 
de kazerne Prins Boudewijn te Schaarbeek, 
de kazerne Prins Albert en het Klein 
Kasteeltje te Brussel, het Militair Hospi- 
taal te Elsene, de kazerne Rolin'en het 
Voertuigen arsenaal te Etterbeek, 

De Nationale Maatschappij voor Huisvesting 
zal (wellicht) sommige militaire domeinen 
overnemen; er bestaan inderdaad plannen om 
op sommige gronden sociale woningen te 
bouwen. Aangezien noch de overdracht & a 
deze kazernes, noch de optimale bestemming 
die aan verschillende eisen moet.beant- 
woorden, probleemloos verlopen, “heeft de 
Staatsekretaris voor (Brusselse) Sociale 
Zaken een werkgroep gevormd onder:hetvoor- 
zitterschap van de direkteur-generaal van 
de NMH (zie Brallerlei 4/78). 

Deze werkgroep -die naast vertegenwoord 
ers van verschillende ministeries, 

staatssekretariaten e.a., officiele 
instanties ook vertegenwoordigers van ‘ARAU/ 
IEB en BRAL onder zijn vaste leden teit- 
moet dus advies uitbrengen over-het Tot 
van de leegstaande kazernes en er zorg 
voor dragen dat de nieuwe projekten ‘in het 
bestaande stadsweefsel kunnen worden ge- 
integreerd. 

Op dit ogenblik wordt de .bestemming wan de 
kazerne Rolin, gelegen aan de L. Smidtlaan 
te Etterbeek, besproken. Op de 3 Ha 
vrijgekomen grond wil men.ongeveer 400 
sociale woningen bouwen, alsook een school: 



Rekening :houdend ‘met de eis ‘vanintegratie 
# van deze nieuwe wijk in de bestaande omge- 

ving en.daarbij.aansluitend dat het-bouwen 
‚ van nieuwe woningen geen nadeel mag be- 

# rokkenen aan de omwondende -bewoners, maar 
integendeel ook voor hen nieuwe mogelijk- 
heden moet ‘scheppen, heeft:BRAL bij ‘de 

: werkgroep aangedrongen op ‘het betrekken van 
& de buurtbewoner bij de besprekingen. 

Met de goedkeuring van de werkgroep zal 
BRAL en IEB in samerwerking met de :archi- 
tekten die.-de stedebouwkundige plannen ont- 
werpen in opdracht :van NMH, de bevolking 
informeren en :hun advies inwinnen. 

In het kader hiervan zal een eerste verga- 
dering met de buurtbewoners doorgaan op 
5 april 1979, t 

H‚M. 

EOE NWOENE o 

WONEN OF WIJKEN ? 
doon 3. Tanghe, -S. Vlaeminck en-Hugo. 

Vanderstadt. 

Dit boek is een antwoord op de opdracht Dit boekje is een ‘echte must voor al wie 
welke de Heer Califice als minister van maar iets te maken heeft met architektuur 
Openbare Werken gaf aan de Groep Planning stedebouw, design of kortweg, onze woon- 

te Brugge. omgeving. Ly 

De auteurs stellen zich de vraag of onze - 
wijze van Jeven het gebouwde milieu on- Wonen of Wijken ? 
menselijk ‘heeft ‘gemaakt. “Wijken we niet Tanghe Jan, Veaeminck, Vanderstadt Hugo. 

í voor ‘het wonen ? Uitgegeven door CTAUD/ICASD Livornstnaat ' 

Kunnen we ‘nog wonen en hoe ? 158, 1050 Brussel; telt 206 p en “* 
Zeonderzoeken de relatie tussen de mens momenteel &n henduk. 
en zijn woonmilieu, de maatschappij, de 
stad, waarbij de bewoner zich meer be- 
trokken voelt met de kreatie van zijn 
woonmilieu. 
Bij het ordenen van de ruimte beschouwen 
ze de struktuurplanning als een mogelijk 
alternatief, dat een proces op gang kan 
brengen waarin het leven en het wonen 
beter ‘tot ontwikkeling kunnen komen. 

Onderwerpen als integratie i.p.v. zoner- 
ing, ‘de zin voor het ongeplande, het 
irrationele, het absurde in de bouwstijl, 
de invloed van de bouwvorm op de mens, 
het kommunikatieprobleem, het verkeer, 
de-sanering en de rehabilitatie, de woon- 
kwaliteit -enz, worden in een vlotte ‘lees- 
stijl behandelt. 
Illustraties, foto's, kaarten, schetsen 
en:schema's maken er-een handig en ver~ : 
staanbaar werk je van. et 
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De auto in de stad 

is het.laatst verschenen informatie- 
dossier (5e-in'de reeks) uitgegeven 
door het Gemeentekrediet van Belgit 

In:het "woord vooraf" beschrijft 
men het opzet van het boek als volgt 
volgt: 

“Met dit vijfde informatiedossien 

‘meesztenshelpen met meen inzicht en 
doettaeffgendheid-de problemen aan 
Ze pakken die voortvloeien uit de 
snelle en ghondige verandering van 
het mitieu en van de Levensomstand- 
4gheden; “bovendien worden. deze pro- 
blemen steeds sterken doon de in- 
woners den gemeenten aangevoeld.” 
"DL Ántonmatiedossien íh niet be- 
doeld als neeeptenboek voor de 
burgemeestens. 
Het is voorat de bedveling geweesz 
de plaatsetijke besturen bewusten 
te maken van hun mogelijkheden in- 
zake verkeens- en parkeerproblema- 
tiek;" 

Het dossier is zo gestruktureerd 
dat men na het opsommen (of in her- 
innering brengen) van de schade- 
lijke ‘gevolgen van.de ‘auto: ih. de 
stad, ‘de vragenstelt : welke stad 
willen wiJj ., ‘en ‘hoe kunnen wij het 
stadsverkeer beheersen ? 
Volgt dan een brede waaier van 
methodes verbodsmaatregelen, 
maatregelen voor een spontane be- 
perking:van het autoverkeer; ‘bevor- | 
dering van andere ‘vervoermiddelen 
en.beperking van de verplaatsingen, 
met de hieraan verbonden bedenking 
"Daanuit kan men bestuiten dat etke 
wijziging Ánzake autoverkeer moet 
gepaand gaan met een zekere mate 
van henopvoeding. Men zou etke bun- 
gen van kindsbeen af moeten inprent- 
en dat een wagen slechts een ge 

… bhuiksvoorwernp zoaks een anden is, 
niet beter of waardevollen, waarvan 
het bezit geen enkel voornecht ven- 
Leent en het gebruik geen absoluut 
necht 4" 

wit het Gemeenteknediet de plaatse- peseses 
Lifke ovenheden -en vooral de burge-". 

Het tweede deel verdiept zich in'de 
toepassing van een parkeerbeleid, 
onderverdeelt in: vraag naar par- 
keerruimte (kwantitatief en kwali= 
tatief), straatparkeren, bovengrend- 
se-parking binnen de straat, parkeer 
garages en rand- of wisselparkings. 

Het boek bevat tevens twee case- 
studies, namelijk Meer en Brugge. 
In bijlage zijn zowel de.omzendbrief 
nr 59 (betreffende de -eis om bij 
bouwwerken parkeerruimte .te scheppen) 
als de basisformule voor:aktualis 
ringsberekeningen, vervat. 

De. auteurs zijn volledig ‘in hun.opzet 
geslaagd. Tevens.dient vermeld dat 
het in een vlotte, bevattelijke taal 
is gesteld en overzichtelijk:enlo- 
gisch van indeling gehouden werd. 
Eén bedenking bij al die Jof::van 
woonerven. schijnt men nog niet ge- 
hoord te hebben. : 
Een "kinderziekte" misschien. 

F.V. 

Redaktie : Jules Spcoren, Daniët Dittrich, Frederik Vinamont. 
Inschikking : Frederik Vinamont. 
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Bouwen d 
de eeuwen heen 

Brussel-Hooldsiad 
urgentie-inventaris 
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:Op :13.maart 11. werd -het boek "Brussel Hoofd- 
stad, Urgentie-inventaris" aan de pers voor- 
gesteld. 
De-samenstellers van deze studie omschrijven 
de groeïende mistoestand als volgt : 
"Brussel is nuaît een voorbeeld geweest; van 
monumentenbeleid kan men er amper. spreken. 
Dit is te'wijten aan : de aparte politiek- 
bestuurlijke situatie, de permanente, onge- 
plande en grootschalige wildbouwexplosie 
sinds 1958 en de aard van het patrimonium 
ze) el 

Als bassisoptie kozen zij de “"architekturaal- 
esthetische kwaliteit van objekt, gebouw of 
geheel", een keuze die Marcel Rijdams (De 
Morgen:10.maart 79} betreurd : 
“Wochthans blijven wij betreuren dat deze 
inventaris alleen archtitektuur-esthetische 
uitgangspunten heeft. :Dit geeft een verte- 
kend beeld van onze geschiedenis, een elitair|: 
beeld, een beeld van "kultuurmonumenten'. 
Het toont slechts &én kant van de medaille. 
Zo:leefde de heersende klasse en de ‘heersendel ' 
klasse van de 19 eeuw dat was de burgerij. 
Van‘het volk en de schandelijke manier waar- 
op:het-‘gehuisvest! werd, vinden we weinig 
terug. De geschiedenis van de arbeiders- 
klasse verdient beter." 

Een bedenking die de auteurs slechts gedeelte- 
14jk hebben ondervangen door : 
“Een ander :punt waarom. en ‘waarop. onweerleg- 
bare ‘objektieve' criceria te kort schieten 
is de-tijdsgeest, het tijdsbeeld en het in- 
zicht van waaryit-een bepaalde .maatschappij 
op een bepaald ogenblik haar patrimonium be- 

kijkt of beleeft." 

Een fundamentele vraag “is tevens: "Mensen 
vragen zich af ‘waarom :die.ouwe-rommel moet be- 
waard worden. Een zeer redelijke vraag als 
men vaststeld dat enerzijds met gemeenschaps- 
miljoenen wordt gegoocheld als het om stenen 
gaat, maar dat er anderzijds voor mensen in 
dezelfde wijken geen geld is." (Marcel Rij- 
dams ) 

Dat er aan mentaliteitsverandering en inspraak- 
mogelijkheden moet gewerkt worden weet zowat 
iedereen, maar-dat is iets-van lange duur en 
ondertussen zijn er reeds tientallen dingen 
ver loren gegaan. 
Deze studie, die de auteurs zelf een werkdoku- 
ment noemen, zal-in de toekomst een nuttig 
instrument blijken bij het leefbaar maken van 
onze hoofdstad en zal ‘hopelijk de nodige aan- 
vullingen en aanpassingen ondergaan, zoals het 
een kontrole-instrument past. iy 

Bouwen doo de Eeuwen heen, Ungentie-inventanis 
Buussel-Hoogdstad. 
J, Apens; A, Hoppenbrouwens, J. Vandenbreeden: 
Uitgeveris Snoeck-Ducaju en Zoon, 668 p, 
prifs s 580 Fa, 
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ATOOMENERGIE: 
neen, bedankt ! 

e 

vertonen, :zou het misdadigzijn onze. kern- 
centrales na gekende dramatische gebeurte- 
nissen in werking ‘te laten: 

2 april 1979. 

Na_het ongeval te Harrisburg. 
BOND-BETER LEEFMILIEU VRAAGT STOPZETTING VAN 
DE:KERNCENTRALES TE DOEL EN TE TIHANGE. 

Naar:aanleiding van het ongeval-dat zich voor: 
gedaan heéft in de nieuwe kerncentrale van 
Three Mile Island, Harrisburg {VS) vraagt de 
Bond Beter: Leefmilieu de stopzetting van de 
krachtcentrales van Doel en Tihange. 

Deze centrales zijn inderdaad van hetzelfde 
type als deze-te Harrisburg (PWR .= lichtwater- 
reaktor) en zijn onderworpen aan dezelfde alge 
mene veiligheidsvoorschriften, 

Rekening houdend met het feit dat onze strer 
ken. zeer dichtbevolkt zijn en dat ongelukken 
niet yitgesloten zijn, zoals met:het ongeval 
te Harrisburg objektief bewezen werd, is.de 
Bond Beter Leefmilieu van mening dat de akti~- 
viteit van de kerncentrales op :Belgisch 
grondgebied slechts mag. hernomen worden nadat 
het Parlement zich hierover gunstig heeft Uit- 
gesproken, ‘na :eerst. kennis te :hebben genomen 
van-het rapport opgesteld-door:een speciale 
kommissie. : Dit rapport-zalmet de resultaten 
van:het :onderzoek-dat in-de VS aan de gang is 
rekening ‘moeten -houden. 

De speciale kommissie, wier opdracht het:zal 
zijn:de totale "afwezigheid-van mogelijke on- 
gevallen zoals we die nu kennen te waarborgen, 
moet samengesteld zijn uit personaliteiten 
die geen enkele binding hebben met de exploi- 
tantens en o.a. uit vertegenwoordigers van 
de Hoge Gezondheidsraad. 

Bovendien zal de Bond Beter Leefmilieu deze 
zaak aanhangig maken bij de Advieskommissie 
Leefmilieu. 

Tenslotte zal de nationale konfederatie van 
de’milieuverenigingen ‘een direkte kampanje 
voeren bij de.Belgische parlementairen opdat 
zij zo vlug mogelijk het debat zouden ‘orga- 
niseren ‘over het:energiebeleid,ddat sinds 
lange-tijd beloofd maar ‘tot op heden steeds 
uitgesteld werd. 

De ‘aard-van het ongeluk dat voorgevallen is 
te Harrisburg werd door de elektriciteits- 
maatschappijen voor quasi-onmogelijk ge- 
houden.  We moeten echter konstateren dat 
er. op het-gebied. van.kernenergie niets ab- 
soluut zeker-en veilig is. 

Op-het ogenblik dat, om de veiligheid van de 
gebruikers te garanderen, de bevoegde over- 
heid-kleine huishoudelijke apparaten uit de 

Vijgtien dagen na de Eunopese Ver- 
kiezingen, nametijk op 23 juni 79, 
zat de eerste Europese Zonnedag 
gecrganiseerd worden. 

BT de =} 
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INLICHTINGEN: 
ESPACES POUR DEMAIN - 

‘7‚ twe du Laos - 75015 Paris - Tél. 783.48.3] 

Ëerichî Openbaar Onderzoek 
S.B. 20/3/79 

Loi du 29 mars 1962 (articles $ et 21) 

Wet van 29 maart 1862 (artikelen $ en 21) ’ 

Commune d'Auderghem 
ol 

Plan particulier d’aménagement — Avis d'enquête 

Le plan particulier n° 17, flot compris entre les avenues Marti- : 
nets/Citrinelles/Linottes/Traquels et le fond ‘des parcelles. nord 
du prolongement non réalisé de Vavenue des Mésanges,.:adopié 
provisoirement par le conseil communal en séance de 2 mars 1979, 
est déposé au Service de I'Urbanisme, boulevard du Souverain 175, 

| dú 20 mars 1879, à 10 heures, au 20 avril 1979,:à 10 heures, ot 
‘le public pourra en prendre connalssance. 

. Les réclamations éventuelles sont à adresser par écrit au collège 
‘des bourgmestre et échevins, avant le 20 avril 1979, à 10 heures. 

Auderghem, le 15 mars 1079, 
- 

Gemeente Oudergem 

Bijzonder plan van aanleg - Bericht van onderzoek 

Het bijzonder plan nr, 17, wijk gelegen tussen de Steenzwalu- 
wen, ivinken/Vlasvinken/Zwartkeelljeslanen ‘en . de . uiterste 
rens van de percelen ten noorden langs de niet uitgevoerde ver- 

E T o meereetL vk Drenes ‘aa van 2 maa! ), Wi -neergel ij ienst. 
van de Stedebouw, Vorstiaan 175, van 20 mnnlefavs,Jne 10 uur, 
tot 20 april 1979, t9 10 uur, ter inzage van het publiek, 

‘Gebeurlijke bezwaren dienen schriftelijk gericht tot ‘het college 
ván -burgemeester en schepenen, vóór 20 april 1979, te :10 uur, hande].laat nemen omdat ze kleine gebreken 

Oudergem, 15 maart 1979, e B 
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BRAL vzw Raad voor het Leefmilieu te Brussel 

St Michielsstraat 37: 1000 Brussel Telefoon 02/2).70755 
Bankrek. 422-2100391-15 

Aan de heer Simonet 
Staatssekretaris Brusselse 
Streekekonomie OPEN BRIEF 

— Wetsraat 56 
1040 ° BRUSSEL 

O.ref.: JSDD7940 Brussel, 30 maart. 1979 

Geachte Heer Staatssekretaris, 

Uw recent intervieuw in 'Le Soir’ onder de titel "Je conteste les 
contestataires ... lorsqu'ils coutent des.millions & 1'Ltat" (dd 
22 februari 1979), werd door ons met een niet geringe verbazing ge- 
lezen. 

Als overkoepelend orgaan van de nederlandstalige Brusselse leefmi- 
lieugroeperingen betreurt BRAL ten zeerste dat U, als bevoegd-Staats- 
sekretaris, de inspraak die de bevolking in haar eigen stad wil ver- 
werven, zonder meer de doodsteek geeft. 

Dit gebeurt dan ten voordele van de klassieke, koude zakelijke stede- 
bouw die van Brussel gemaakt heeft wat het nu is, ... een agressieve 
betonnen woestijn waar alleen spekulanten zich nog goed kunnen voelen. 
De Noordwijk-affaire, de metro-aanleg te Molenbeek ... zijn aanslagen 
op de stad die de Brusselaars niet 20 gauw zulien vergeten. Deze 
aanslagen worden doorgedrukt tegen de wil van de bewoners in en kosten 
meer geld aan de gemeenschap dan wat ook. 
Vandaar dat niemand nog kan aanvaarden dat met miljarden wordt geknoerd 
zonder dat de bevolking er weet van heeft. 

Het is meer dan een RECHT dat.de bewoners INSPRAAK verkrijgen in wat 
wordt gebouwd, verbouwd, afgebroken ... omdat zij het nu eenmaal zijn 
die er dagelijks moeten leven en niet de promotoren. 
In de huidige omstandigheden is het ook normaal dat bewoners en over- 
heid vaak van mening verschillen inzake plannenmakerij. Beide partij- 
en beschikken nooit over dezelfde informatie. Dat de konfrontatie:soms 
in harde kontestatie uitloopt kan evenmin vermeden worden zolang de over- 
heid denkt de ‘bevolking voor voldongen.feiten en beslissingen te kunnen - 
blijven stellen. ĳ 

Zelf hebt U, als Staatssekretaris van Brusselse Streèkekonomîe. tijdens 
de parlementszittingen -1977/78 het wetsontwerp. nummer 440/1 ingediend 
(Wetsontwerp wijzigend voor het Brusselse gewest de wet van-29 maart :1962, 
houdende de organisatie van de ruimtelijke ordening.en ‘stedebouw) 

H E BRAI : ‘de Nederlandstalige Brusselse Federatie van Bond Beler Leefmilieu BBLNzw 15 
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Hierdoor zou de overlegprocedure, -zoals.ze gefunktioneerd heeft 
gedurende -anderhalf.:jaar. in het kader van het ontwerp-gewestplan, 

Hierover was BRAL verheugd, maar moet nu gelegaliseerd worden. 
toegeven dat dit voorbarig. bleek. 
In tegenstrijd met dit wetsontwerp schrijft U het nut van ruimer 
overleg met de bevolking in een krantenbericht af. 

De ‘drang waarmede U verdedigt dat plannen niet in vraag kunnen ge- 
steld worden, is gewoon onrustwekkend en schokkend in een land dat 
zich reeds 150 jaar demokratisch noemt. 

hier voorbijgegaan aan de rechten van dé gemeenschap, aan de waar- 
den van het patrimonium, 

Brussel.... en er willen blijven wonen. 

dingen met de werkelijkheid verloren, 
op de eerste plaats een financiéle aangelegenheid, maar een sociaal- 
maatschappelijk fenomeen. 

Een leefbare stad heeft geen kostprijs in centen, laat staan dat men 
omwille van centen voorbarig toegestane bouvergunningen .zou moeten 

Bewust of onbewust: wordt 

aan het feit dat er nog mensen wonen in 

Het gebruik van uw financiële argumenten heeft daarenboven alle bin- 
Trouwens, stedebouw is niet 

laten uitvoeren, en hierdoor de spekulatie-problemen verschuift naar 
de leefmilieu-hoek. 
BRAL gelooft echter niet dat het ooit de bedoeling kan geweest zijn 
het recht aan te klagen om foutieve beslissingen bekend te maken, 
noch te betwisten dat er een "recht op inspraak” bestaat. 
was dan wel de bedoeling ? 

Maar wat 

Gehoopt wordt alleszins op een rechtzetting, waarbij U het "recht op 
participatie" formeei erkent en belooft de nodige strukturen te zullen 
opzetten om deze participatie mogelijk ‘te maken. 

In afwachting, ‘tekenen we, 

met de meeste hoogachting, 

Julien Spooren 

Algemeen Sekretaris, 

o
,
 

«“La naissance des comités de 
aa o o e apcores S¢ 
des . populations ges “ problémes 

ement de leur "environ- 

istre des Atfaives étran. 
boes. mais auss secrdlaire. 4 

Ib“ nwèder diverses e Ml&—l K "uuuwa clarer 3 + 4 
B T6 an 

ment lmuendh 2 mm. da 
Yaménsgeme: tolre, Je 
it AE i bubl BT guels 
ques = amsauls » dont i1 & diré cer- 

M. Simonet 

nous dit-il, 
on penseralt encore à discuter à né- 
gocler, d organiser. 
desel rien m'aurait avancé. Ef 1 
Taudra un jour expliguer aux Bru- 
xellois quil leur en coltera deux 
eent cinquante millions pour Té- 
nover Jes six maisons. subsistantes 
de Ja montagne de 1a Cour.. 

m de - dranes. & 

TEtat. Dans I'nvenue Frankiin Roo- 

‘Aflaires  bruxet. 
Enfin. 1n toute récente alfaire de 

13 ety e Farcien hilel"des 
Î . L conteatation et nêe 
oot e permis de demoliy s 206 

er dos tables ron- o 

a laissé 

Gm de HE e T1 9;8 de ehdroits de es o” Ie contestation ne 

«Je conteste les contestataires 
...lorsqu’ils coûtent des millions à VEtat» 

paies mals personne ne pretesle. 
Je dénonce dè lors les « sélectits 
pourfendeurs de Turbanisme gau- 
vage » qui S'accommodent fort 
bien de ‘ces situations Jifférentes 
i les concepteurs de certains pro- 
fets ne sont utres que lec coptes- 
tsigires d'sil 

La liste du_contentieux entre 
E riieuliers dans 

même dans le 

Forest, Tan- 
nulstion * d'un Mmu e i 
âflufllh entrainer 1z 
n immeuble déA Py e 

180 - maitlions 
AED & T, e Lot 

.‘ déaliate 
olition . listes calculateurs, alimentaires de 

testation 

un bilment de bureaux a éé ra- 
cheld par une socibte de logement. 
sous T pression d 
e 48 o s 
vant M. Simonet, cet uble 
est Inorcupé et Indecupable. Quant 
à la_transformation en logement 
soclal d'une surface de bureaux 
3 Vangie de Vavenue Louie. cest 
e scepticism 

nde Ie ministre. 
Yulll!quem:nl 

i 
appelle cela de 

e de :quel- 
ies ‘par de -troids éa. 

Ia cont 
LUCIEN NICAISE. | 

16 


